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Concept verslag Overlegorgaan Regionaal Landschap Drents-Friese Grensstreek 
Donderdag 13 juni 2024 | Provinciehuis Assen, A0.04 | 08:30 uur tot 10:30 uur 
 
Aanwezig: Hans Haerkens (voorzitter), Catrien Scholten (secretaris), Jan Gorter (Natuurmonumenten), 
Wout Neutel (Staatsbosbeheer), Tom Hartog (gemeente Weststellingwerf), Arend Steenbergen (LTO 
Noord), Jan van Weperen (gemeente Ooststellingwerf), Minne Wiersma (maatschappij van 
Weldadigheid), Petra Ellens (HISWA/RECRON), Alfred Schoenmaker (gemeente Westerveld), Matthijs de 
Vries (provincie Fryslan), Nicole Koks (Waterschap Drents-Overijsselse Delta), Jan Schipper (gemeente 
Midden-Drenthe), Ria Stam (vervang Dick Dijkstra) (Recreatieschap), Sonja van der Meer (Het Drentse 
Landschap), Egbert van Dijk (provincie Drenthe) en Elaine Sapulete (verslaglegging) 
Afwezig: Dick Dijkstra (Recreatieschap), Gerrie Hempen (gemeente De Wolden) en Hans Westra van 
Holthe (Drents Particulier Grondbezit) 
Gast: Wim Meijberg, Natascha van den Bosch (IVN) 

 
1. Opening en welkom, vaststellen agenda 
De voorzitter heet iedereen van harte welkom. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Een bijzonder woord van welkom spreekt de voorzitter uit aan de heren Egbert van Dijk, Matthijs de 
Vries, Tom Hartog en Alfred Schoenmaker. Zij nemen voor het eerst deel aan de vergadering van het 
Overlegorgaan. De voorzitter vraagt bijzondere aandacht voor de introductie van het nieuwe 
agendapunt ‘Collectebus’ dat nadrukkelijk is bedoeld voor individuele leden om actuele zaken van 
gemeenschappelijk belang puntig te adresseren. De voorzitter dankt de leden van het kernteam ( Gerrie 
Hempen, Nicole Koks, Jan van Weperen, Jan Gorter en Arend Steenbergen) voor hun belangrijke bijdrage 
bij de voorbereiding van de agenda. De wereld om ons heen staat niet stil. In de afgelopen periode is 
het hoofdlijnenakkoord van de aanstaande regering gepresenteerd. In genoemd akkoord van PVV, VVD, 
NSC en BBB is het transitiefonds van 24 miljard euro dat gereserveerd was voor de hervorming van het 
landelijk gebied geschrapt. Tot slot spreekt de voorzitter zijn dank uit voor de prettige en openhartige 
individuele kennismaking met ieder teneinde snel grip te krijgen op de onderliggende materie en 
vraagstukken van het Overlegorgaan. 
 
2. Verslag 22 februari 2024 

• Gerrie Hempen staat ten onrechte niet als aanwezig vermeld in het verslag. 
• Er staat in het verslag dat er nog extra middelen komen voor 2024 van de provincie Fryslân. Is 

daar iets meer over bekend? Navraag leert:   De middelen zijn beschikbaar gesteld voor 2024-
2025. Hiervoor dient een subsidieaanvraag te worden ingediend. Daar is nog gesprek over met 
provincie Fryslân hoe dat moet worden ingevuld; wordt vervolgd.  

 
Verder is het verslag ongewijzigd vastgesteld. De voorzitter spreekt dank aan Elaine uit. 
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3. Presentatie IVN 
Naar aanleiding van de presentatie (zie bijlage) van Wim Meijberg (IVN) worden er enkele vragen 
gesteld. 
 
Hans Haerkens: In de kennismakingsgesprekken met leden van het overlegorgaan is het onderdeel 
communicatie te vaak ter sprake gekomen. IVN is de partij die zowel voor educatie als communicatie 
aan de lat staat. De vragen gaan met name over hoe snel te komen tot een betere publiekscommunicatie. 
Hoe zorg ik voor  betere verbindingen met de bewoners en met andere stakeholders. Hier aan tafel lukt 
het allemaal wel maar het is nog veel belangrijker ook binnen en met de regio de aansluiting en interactie 
te vinden. Het is cruciaal dat er een slag dieper wordt gemaakt en heel concreet wordt aangegeven hoe 
we hierin binnen afzienbare termijn voortgang boeken. 
Wim Meijberg: In de nieuwe aanvraag voor subsidie van LNV is ook een halve formatie communicatie 
opgenomen om met name dat deel verder uit te werken en verder in te verdiepen. Zodat er aan de 
versterking van de communicatie ook vorm gegeven kan worden. Wim stelt zijn opvolgster, Natascha 
van den Bosch voor. Natascha is nu nog coördinator C&E op Schiermonnikoog. Ze start op 1 juli bij ons. 
Wout Neutel: De uitdaging met zoveel partijen in zo’n gebied is om de communicatieboodschap samen 
vorm te geven. Ik wil ervoor pleiten om ook bij de voorbereiding van projecten en financiering daarvoor 
meer mensen te betrekken. Als je een beter uitgangspunt hebt door gezamenlijk een project in te dienen 
is er ook meer betrokkenheid. 
Sonja van der Meer: IVN is met een nieuwe visie C&E 2025 bezig, is er ook een plan van aanpak en 
planning? Ik pleit ervoor om met name naar de communicatie en de samenwerking met de partners te 
kijken hoe daar nog meer uitgehaald kan worden.  
Alfred Schoenmaker: Er wordt gesproken over beleven van het landschap. Ik zou ook in willen zetten op 
bewegen en gezondheid. Ik mis met name ook de evenementen in het verhaal. 
Wim Meijberg: Vanuit Nationale Parken zal meer ingezet worden op het thema natuur en gezondheid.  
Matthijs de Vries: In welke mate werkt het IVN samen met andere parken in Noord-Nederland en in 
hoeverre kan er gekeken worden naar de koppelkansen? 
Wim Meijberg: Wij spreken onze collega’s landelijk en in Noord-Nederland regelmatig en wisselen 
kennis en ervaring uit. Nieuwe ideeën worden gedeeld, maar ieder park heeft ook eigen uitdagingen.  
Hans Haerkens: N.a.v. opmerking Matthijs de Vries over gewenste afstemming op schaalgrootte Noord-
Nederland meld ik dat het mijn voornemen is om binnen nu en twee maanden een overleg te plannen 
met de voorzitters van de noordelijke Nationale Parken (inclusief Weerribben-Wieden).  
Jan Gorter: Het is belangrijk om te zien wie hier de coördinator C&E is. We spreken in het Overlegorgaan 
over strategische lijnen. Landelijk wordt gezegd dat IVN meer vraag gestuurd moet werken. In de 
werkgroep educatie communicatie zit een medewerker van het bezoekerscentrum namens 
Natuurmonumenten, maar die denkt en praat over hele andere dingen dan wat gaan wij nu aan 
(strategische) communicatie doen en wat vinden wij nu belangrijk?  
Wim Meijberg: De beleefweek is niet alleen van het IVN maar van het gebied. De beleefweek is ook een 
groeimodel om als middel in te zetten voor verbinding in het gebied en om gastheren trots te laten 
uitstralen op het gebied. Hans Haerkens: vat samen dat er voor Natascha van den Bosch ( vanaf 1 juli via 
IVN voor onze Nationale Parken actief) voldoende uitdagingen liggen om met name de strategische 
communicatie en samenwerking tussen partners voortvarend op te pakken. 
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4. Mededeling en rondvraag 
Hans Haerkens: Er zijn een aantal schriftelijke stukken ingebracht. We bespreken het alleen als daar 
aanleiding voor is.  
 
A. Het jaarverslag wordt zonder opmerkingen vastgesteld.  
 
B. Fietsinfrastructuur Drents-Friese Wold aanpassingen  
Wout Neutel: Het voorstel wordt kort toegelicht. 
Ria Stam: Pleit ervoor eerst nieuw aan te leggen voordat het oude eruit gaat. Hoe gaat het met de 
communicatie in de verdere omgeving? 
Wout Neutel: Wij staan in verbinding met de omgeving. We doen ons best goed te communiceren. 
Vanavond is er een uitgebreide bijeenkomst over ruiterroutes (zie ook agendapunt 10). 
Alfred Schoenmaker: Dit stuk is goed afgestemd met gemeenten. De afspraken over beheer en 
onderhoud moet nog wel worden afgestemd. Dit staat los van de ambitie van het Overlegorgaan maar 
moet nog wel tussen de partijen geregeld worden.  
Wout Neutel: Die ambitie hebben wij ook en wij gaan hier graag een gesprek over aan. De fietspaden 
moeten snel worden vernieuwd voorzien van de nodige investeringen.  
Hans Haerkens: Wordt vervolgd. 
 
C. Investerings- en beheerplan Duurzaam toerisme / D. Investerings- en beheerplan Landschap  
Hans Haerkens: Dit stuk zal in de volgende vergadering worden behandeld maar het is gewenst dat het 
nu gedeeld kan worden met diverse achterbannen voor een eerste voorlopige reactie. Dit geldt ook voor 
onderdeel d (investerings- en beheerplan landschap). 
Catrien Scholten: Deze twee plannen zijn opgeleverd als resultaten van het project van de afgelopen 
drie jaar RVO subsidie. Als overlegorgaan hebben we ze nog niet besproken en dus nog niet bepaald of 
en zo ja wat, we er verder mee gaan doen  
 
G. verslag netwerkbijeenkomst 23 mei Dag van de Nationale Parken te Ruinen. Arend Steenbergen kijkt 
met een tevreden gevoel terug. Goede discussies en goede thema’s. Dat wordt gedeeld door de andere 
aanwezigen. ‘Volgend jaar mikken we op 100 meer deelnemers.’  
 
De overige bijlagen worden voor kennisgeving aangenomen, te weten: 
 

-      Landelijk onderzoek bekendheid Nationale Parken   
- (Concept) verslag ambtelijke werkgroep 19 maart en 21 mei 2024 
- Artikelen Veldwijzer interview scheidend en aantredend voorzitter 
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5. Evaluatie landschapsvisie 
Hans Haerkens: Het kernteam heeft met een kritische blik gekeken naar proces en inhoud. Naar het nu 
en naar de toekomst. Namens het kernteam reageert Nicole Koks. 
Nicole Koks: We hebben goed met elkaar gekeken hoe het allemaal is verlopen en besproken wat we 
kunnen doen om verder te komen. Als wij willen dat er een landschapsvisie komt dan moeten aan de 
voorkant de kaders goed worden neergezet en alles moet zijn uitgesproken.  Mocht er weer een begin 
worden gemaakt dan zou feitelijk het gesprek volledig opnieuw moeten worden gedaan.  
Jan Gorter: Op papier staat hoe het goed geregeld kan worden, maar mijn onderbuik zegt dat wat er 
eigenlijk aan de hand is, is dat wij met elkaar best wel verschillende verwachtingen hadden. In combinatie 
met onzekerheid voor boeren over beleid, doelen, instrumenten en DPLG en verlies van vertrouwen van 
burgers in de overheid; in zo’n context kun je het eigenlijk niet snel goed doen.  
Minne Wiersma: Er heeft door het kernteam een geslaagde kritische evaluatie plaatsgevonden.  
Alfred Schoenmaker: Het blijft een ambitiedocument. Een landschapsvisie en andere visies laten wij aan 
overheden. Bij visie hebben mensen andere verwachtingen.  
Egbert van Dijk: Ik vind het bijzonder dat je geen visie mag hebben op de toekomst. Blijkbaar ligt het zo 
gevoelig, dat we niet meer over de toekomst kunnen praten. Ik snap best dat onzekerheid mensen angst 
inboezemt. Maar het is juist in het belang van een ieder dat je wel een stip op een horizon moeten 
blijven plaatsen. Dat geldt voor alle partijen in het gebied of je nu boer bent of van een terreinbeheerder 
of je woont of recreëert er. Iedereen mag zich een beeld vormen over waar wij zullen staan in het jaar 
2025 of 2030. We moeten dat gesprek weer terugbrengen naar normale proporties. Je moet over de 
toekomst kunnen nadenken want anders is het echt bij de dag leven en dat zou erg jammer zijn. Van 
een breed samengesteld overlegorgaan met een duidelijke opdracht mag een visie verwacht worden. 
Arend Steenbergen: Ik ben het ermee eens om er op die manier naar te kijken.  
Sonja van der Meer: Een visie biedt houvast in de toekomst. We hebben in Drenthe vele goede 
voorbeelden waarin een gedragen visie tot mooie resultaten leidt. 
Petra Ellens: Dit laat ook nogmaals zien hoe belangrijk communicatie is en dat zou in de toekomst veel 
meer aandacht moeten krijgen. Maar ook: loop niet te veel vooruit. Onderhoud het contact met alle 
betrokkenen inclusief de bewoners. 
Jan van Weperen: Ik vond de inhoud van de visie bijzonder waardevol als inventarisatie en het bood 
genoeg elementen om het straks weer op te pakken en zo denk ik er nog steeds over. 
Hans Haerkens: Ik bespeur dat er gevoeligheden zijn maar ik bespeur ook bij iedereen de oprechte wil 
resultaten te behalen. De adviezen van het kernteam en de discussie die hieraan voorafging ( zie bijlage 
5c) zijn een prima basis om met elkaar weer in beweging te komen.  
Alfred Schoenmaker: Ik onderschrijf dat je natuurlijk een stip op de horizon moet hebben. Als we dat 
doen vanuit draagvlak zal er niemand zijn die dat ontkent. Juist daardoor kun je planmatig aan het werk 
gaan.  
Hans Haerkens: Ik sluit af: Dank aan de leden van het kernteam voor de goede voorbereiding en dank 
aan ieder voor de goede inbreng. De komende maanden gaan wij hier met vereende krachten een 
vervolg aan geven.  
 
 
 



 
 

5 
 

6. Ingediende aanvraag RVO LNV Subsidie 2024 
Catrien Scholten: Bij onze begroting voor 2024 waren een aantal projecten in de lijst opgenomen als 
mogelijke kansrijk om voor een RVO subsidie in aanmerking te komen. Op het laatste moment bleken 
de regels van RVO niet toe te staan dat één organisatie namens het NP de aanvraag indient. De provincie 
Drenthe treedt dus weer als penvoerder op.  Dat heeft weer veel extra tijd en energie gekost. De aanvraag 
is dus voor beide parken ingediend. De projectvoorstellen zijn op hoofdlijnen. Er is nog niks in beton 
gegoten en als er opmerkingen zijn dan hoor ik het graag. 
Petra Ellens merkt op dat ze niet in kan stemmen met het onderdeel Duurzaam toerisme, omdat 
agrotoerisme bij haar achterban zeer gevoelig ligt.  
Ria Stam meldt dat het project gebaseerd is op het investerings- en beheerplan dat met de werkgroep 
Duurzaam toerisme is opgesteld. In de werkgroep zitten ook 2 recreatieondernemers. 
Hans Haerkens stemt desgevraagd in om buiten de vergadering op korte termijn tot een voor alle 
betrokkenen passende oplossing te komen. 
Wout Neutel: Wellicht kunnen wij al wel een proces het  komende jaar voorbereiden? 
Catrien Scholten: Dat zou ik ook graag tijdig doen. Vervelend is dat LNV over de regeling voor 2025 tot 
2030 nog niet duidelijk is. Ik verwacht dat LNV die regeling pas zal openstellen per 1 april 2025 omdat 
de huidige regeling loopt tot 31 maart.  
Matthijs de Vries: gedeputeerde Hofstra van Flevoland zit in het opdrachtgeversoverleg met LNV. Ik zal 
dit punt expliciet bij hem onder de aandacht brengen, zodat er meer druk opgelegd wordt dat LNV dit 
najaar vast duidelijkheid geeft over het vervolg.  In reactie op de opmerking van Wout Neutel dringt de 
voorzitter aan om een aantal doordachte projectvoorstellen ‘klaar voor uitvoering’ permanent gereed te 
hebben die passen binnen de ‘gewenste inrichting’ van de aan het overlegorgaan toevertrouwde 
(Nationale) Parken. Teneinde hapsnap voorstellen te voorkomen. 
 
 
7. Voorstel doorstart dynamisering Overlegorgaan – kaders ambitieplan 
Hans Haerkens vraagt Jan van Weperen om een eerste reactie. 
Jan van Weperen: Je kunt naar mijn mening pas goed praten over structuur, als duidelijk is waar je van 
bent en waar je naar toe gaat. Een visie op toekomst van het landschap hebben we dus nodig. Ik heb 
het idee dat wij nu naar een situatie gaan met iets meer structuur. Verder hebben wij wel nadrukkelijk te 
maken met wat er landelijk om ons heen gebeurt. Ik verwijs naar de eerder gemaakte opmerkingen over 
het transitiefonds door de voorzitter. Tot voor kort was ik in de veronderstelling dat het NPLG met de 
provinciale invulling voor ons een duidelijk kader was waaraan wij onze ambities zouden kunnen 
koppelen. Ik denk dat er nog steeds veel mogelijk is. Ik ben er voorstander van dat er een goede 
inventarisatie wordt gepleegd voor een volgend overleg van wat we wel kunnen. Pas nu je ambitie wat 
aan, maar houd wel perspectief op de toekomst wanneer er weer meer mogelijk is. 
Jan Gorter: Ik ben het met de vorige spreker vergaand eens. Ik denk dat er heel veel mogelijk is op het 
gebied van recreatie, natuur  en communicatie. De doelen vanuit het DPLG / FPLG en de instrumenten 
die daarvoor zijn moeten helder zijn om echt aan de slag te kunnen. Er valt nog wel wat te doen op het 
vlak van verbinding tussen sturing op doelen (top down) en initiatieven van onderop. 
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Jan van Weperen: Nog een aanvulling voor het domein water gezien de opgaves binnen de parken. De 
maatregelen die daarvoor nodig zijn geven niet alleen een impuls aan de kwaliteit maar ook aan 
kwantiteit. Zetten wij ook de stap voorwaarts richting natuurherstel, water en klimaat? 
Egbert van Dijk: Voor de duidelijkheid, het geld in het transitiefonds was er nog niet. Er is wel €500 
miljoen per jaar beschikbaar de komende tien jaar. Drenthe heeft recent  €270 miljoen toegezegd 
gekregen. Er zit wel een knip tussen de opgaves zoals die zijn neergelegd in Natuurpact en het DPLG en 
dat wat er vanuit de Nationale Parken gedaan moet worden.  
Jan van Weperen: Ik pleit voor een combinatie van opgaven. We zien de urgentie ontstaan in het 
watersysteem zowel in Drenthe als in Friesland. Juist nu is van belang dat je de mogelijkheden goed 
verkent want je hebt er niet zoveel aan dat het geld wordt gepompt in een aantal gebiedsprocessen 
maar dat je dan niet het grote samenhangende geheel ziet.  
Egbert van Dijk: Als je in Drenthe praat over natuur, gaat het ook altijd over water.  
Nicole Koks: Voor water zijn er veel programma’s die worden uitgevoerd. En we zitten met dit gebied in 
Novex gebied (regio Zwolle). Er zijn veel processen die naast dit netwerk Nationaal Park lopen. Het 
verdient aanbeveling elkaar hierin tijdig en goed te betrekken. Je moet zelf eerst de juiste kaders 
analyseren en als het kan bundelen en dan zorgen dat je gezamenlijk verder kunt.  
Matthijs de Vries: Vanuit de maatregelenpakketten krijgen we nu ook een mooi aantal middelen om veel 
waardevolle dingen te doen. Water is daar een onderdeel van en dat kan niet anders.  
Arend Steenbergen: De verschillende processen hoeveel elkaar niet te bijten. Wij hebben hier een 
overlegorgaan rondom nationale parken. Daarnaast hebben wij heel veel opgaves in het landelijk gebied 
wat er tussenin ligt. Hoe worden de opgaves de komende periode in Zuidwest Drenthe vormgegeven, 
zolang er geen Bestuurlijke Adviescommissie is?  
Nicole Koks: Hebben wij in dit netwerk een beeld wat voor opgaven wij hebben in Zuidwest Drenthe? 
En weten wij wie waarvoor aan de lat staat?  
Arend Steenbergen: Hoe werken alle verschillende werkgroepen, bestuur, groepen en dergelijke in het 
gebied samen? Hoe efficiënt zijn we nu? Je moet ook niet alles samen willen voegen.   Het overlegorgaan 
is er vooral om met elkaar af te stemmen en weten wie waaraan werkt. Alleen ga je sneller maar samen 
kom je verder. 
Hans Haerkens: Graag je bijzondere aandacht voor bijlage 7a3. We gaan geen dubbel werk doen. Er 
gebeurt in beide provincies heel veel dat onze aandacht verdient. Er wordt nu voorgesorteerd op een 
bestel dat de aanstaande uitdagingen niet alleen belegt maar ook behandelt. Met permissie citeer ik uit 
eigen werk: ‘De vraag is welke opdracht de subgroepen meekrijgen, welke opgaven komen daarin samen 
en hoe verhouden de overleggroepen zich tot andere operationele werkgroepen elders in de regio (vb 
PNP). Meer concreet: wie is waarvoor verantwoordelijk en welke opgaven liggen concreet voor? Vanuit 
DGLG / FPLG/ PNP zullen er eveneens bestuurscommissies ontstaan met concrete integrale opdrachten.’ 
Jan Gorter: Ik verwacht van de provincie dat ze als coördinerend midden bestuur de regie neemt over 
de grote doelen, de opgave waar je dan gebiedsprocessen start. Welke gebieden je prioriteit geeft. Is 
het dan de Drentsche Aa en Zuidwest Drenthe en wat betekent het dan en wil je daar wel 
gebiedsprocessen? En binnen dat kader komt er dan een BAC of niet.  
Egbert van Dijk: Op mijn kamer heb ik sinds kort een prachtige kaart waarin de acht deelgebieden zijn 
aangegeven waar wij de opgaves hebben. Ik heb in het afgelopen jaar geleerd dat er ook verschillende 
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prioriteiten zijn in de verschillende gebieden. We zullen moeten prioriteren binnen die gebieden. Het is 
bestuurlijk niet te doen om overal op de eerste rij te zitten. 
Arend Steenbergen: Toch zou wel bestuurlijk moeten worden gecheckt wat er in de gebieden gebeurt. 
Hans Haerkens: Dit onderwerp krijgt natuurlijk een vervolg. Tijdens de volgende vergadering hebben we 
een uitwerking van de opgaven die elk van ons heeft en zo mogelijk inzage in de overlegstructuren die 
erbij horen. Dat overzicht kan ons helpen onze plek en toegevoegde waarde te bepalen, welke route we 
bewandelen en hoe we daar ook over kunnen communiceren. 
 
8. Voorstel vicevoorzitter 
De vergadering stemt unaniem in met de voordracht van Nicole Koks als vice-voorzitter.  
 
9. Voorstel oprichten stichting 
Herhaaldelijk blijkt bij de toekenning van subsidie (2024) dat de regels voor het aanvragen dusdanig 
beperkend zijn, dat feitelijk alleen een stichting die tot doel heeft Nationale Parken te ondersteunen of 
ontwikkelen, zelfstandig een aanvraag kan indienen. Aanvraag via een samenwerkingsverband (zoals 
de vorige periode en ook voor 2024 de enige mogelijkheid voor ons was) is omslachtig en weinig 
flexibel. Gevraagd wordt om in te stemmen met vereiste kaders en statutaire vormgeving van op te 
richten particuliere Stichting. De voorzitter vraagt de leden een reactie over het voornemen te komen 
tot de oprichting van genoemde stichting.  
Alfred Schoenmaker: Nee, want wij hebben toch een aantal vragen bij over het oprichten van de 
stichting. Snelheid is goed, maar zorgvuldigheid is beter. Het onderwerp nationale parken ligt in de 
gemeenteraad van Westerveld gevoelig. Daarom wil ik het voorstel eerst naar de raad brengen om hen 
in kennis te stellen van deze stap met de voor en tegens daarbij.  Het heeft iets meer tijd nodig om te 
kijken wat de consequenties ervan zijn. Maar het verhaal is helder en daar sta ik ook helemaal achter. 
Het gaat met name een zorgvuldige procesgang te respecteren alvorens te besluiten. 
Jan Schipper: Ik weet niet of ik voldoende mandaat heb om namens mijn gemeente te besluiten deel te 
nemen aan een stichting. De afdeling juridische zaken gaf een voorzet dat het toch echt via de 
gemeenteraad moet of het nou direct of indirect is. 
Catrien Scholten: Onze juristen geven aan dat het verschil maakt of je als gemeente lid bent van een 
stichting of niet. Ben je lid of mede-oprichter van een stichting, dan moet dat via de raad en voor de 
provincie via provinciale staten. Wij stellen hier een zelfstandige particuliere stichting voor met als doel 
ondersteunen van een nationaal park. Als gemeente/provincie draag je daarvoor geen 
verantwoordelijkheid. Dat is het formele antwoord.  
Alfred Schoenmaker: Ik ken de gevoeligheden vanuit het college in de raad van de gemeente Westerveld 
en het woord consensus is destijds ook heel vaak gevallen. Ik wil gemeenteraden graag meenemen in 
dit verhaal voor voldoende draagvlak.  
Hans Haerkens: Ik begrijp je interventie. Het verdient aanbeveling vanuit het secretariaat snel een memo 
op te stellen waarin alle mogelijke vragen voorzien van puntige antwoorden onderkend worden 
genoemde memo zal worden gedeeld met de gemeentelijke bestuurders van dit overleg. 
Alfred Schoenmaker: Het niet hebben van een stichting gaf nu problemen met het aanvragen van de 
subsidie, dat is helder. Het duurt nog even voor de volgende aanvraag ingediend moet worden. Laten 
wij dan die tijd gebruiken voor de voorbereiding. 
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Catrien Scholten: De waarschuwing die ik meegekregen heb is dat het oprichten van een stichting ook 
niet in veertien dagen geregeld kan worden. Als LNV de regeling opstelt in februari-maart 2025, dan is 
het plezierig  uiterlijk in september-oktober 2024 een bestuur te hebben dat naar de notaris kan. 
Matthijs de Vries: Wij hebben eerder al in deze vergadering aangegeven dat wij bestuurlijk druk gaan 
inzetten om sneller duidelijkheid van LNV te krijgen. Een stichting is zeker niet in 14 dagen opgericht 
Terwijl we een stuk voor de raad voorbereiden, kunnen we al wel de voorbereidende zaken gaan doen 
voor het opzetten van de stichting. Als de gemeenteraad dan in kan stemmen ligt in principe alles klaar 
en zou het oprichten van een stichting wel snel(ler) kunnen.  
Alfred Schoenmaker Vooruitlopend op behandeling in de raad, ben ik het wel eens om zaken alvast in 
gang te zetten.  
Egbert van Dijk: Het is goed dat in de memo duidelijk wordt geschetst dat het niet via de raad hoeft 
want dat is juridisch duidelijk neergezet maar wat betekent het dan voor alle participanten?  
Hans van Haerkens: De conclusie is dat de secretaris de voorbereiding voor het oprichten van een 
stichting in gang zet. Er wordt ook een voorbereidende notitie opgesteld ten behoeve van raadsleden. 
Als een wethouder (ook van de andere gemeenten) dat wenselijk acht, kan het voorstel in september 
(uiterlijk oktober) ter informatie aan de raad worden voorgelegd. Dan nog even de geadresseerde vraag 
over de mogelijke deelname van de gemeente Steenwijkerland. 
Catrien Scholten: De vraag of Steenwijkerland binnen het werkingsgebied van de stichting moet, heeft 
er vooral mee te maken of je subsidiegeld van het Rijk bijvoorbeeld op station Steenwijk wilt stoppen 
ten behoeve van informatieborden. 
Egbert van Dijk: Het lijkt me eenvoudiger om in voorkomende gevallen met elkaar om tafel te gaan 
zitten en afspraken te maken dan dat je deze gemeente ook mee laat doen in een op te richten stichting.  
Jan Gorter maakt bezwaar tegen de mogelijkheid dat de Stichting particuliere fondsen en donaties gaat 
werven, omdat dat concurrentie voor de natuurorganisaties kan zijn. 
Natascha van de Bosch: Je kunt ook een zuivere beheerstichting op richten die de financiële middelen 
beheert in plaats van een overkoepelende stichting waar ook vrienden van het landschap bij horen. 
Minne Wiersma: Dat vind ik een prima voorstel. In het voorstel worden vier bestuursleden genoemd. 
Meestal bestaat een bestuur uit een oneven aantal leden. 
Hans Haerkens: Ik vat samen: Voorbereiding inclusief het zorgvuldig betrekken van gemeenteraden 
wordt opgestart. De statuten kunnen in concept gemaakt worden. Van de drie genoemde “staken” 
vragen we om na te denken over namen van kandidaten voor het bestuur. We nemen Steenwijkerland 
niet expliciet mee in de statuten van de stichting.. Er komt geen vergoeding voor bestuursleden en we 
sturen aan op een beheerstichting. Voordat de oprichting definitief wordt opgestart, passeert de 
voorgestelde acte voorzien van het uitgesproken draagvlak  van de respectievelijke gemeenteraden 
nogmaals dit overlegorgaan.. Zo nodig kunnen wij – indien te verwachten deadlines vanuit LNV / RVO 
ons parten spelen - het digitaal met elkaar bespreken.  
 
10. Collectebus 
Hans Haerkens introduceert kort een nieuw agendapunt dat voortaan een vast onderdeel zal vormen 
van onze bespreking. Individuele leden van het Overlegorgaan kunnen heel beknopt melding maken 
van zaken die voor een of meer van onze deelnemende organisaties onverwacht veel tijd vragen. Dit 
punt is bedoeld anderen de gelegenheid te geven zich uit te spreken, advies te geven of nadere 
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afspraken hoe we hier in de toekomst (beter) mee om kunnen gaan. Het draagt bij aan een betere 
interactiviteit en een alert reageren op zaken van overstijgend belang bezien vanuit verschillende 
perspectieven. 
Wout Neutel geeft een toelichting op de situatie in het Aekingerzand rond begrazing met Exmoor 
pony’s. Staatsbosbeheer is bij de nieuwe begrazing niet over een nacht ijs gegaan. Er ging veel 
voorbereiding aan vooraf. Desondanks zijn er problemen ontstaan. Deels voorzien (de dieren moeten 
als kudde nog wennen aan de wolf) en deels onvoorzien (incidenten met ruiters). De zeer heftige 
berichten op social media, de protesten bij het buitencentrum, de rechtszaak; het zijn zaken die veel  
impact hebben op de medewerkers in het team. Ook voor de leidinggevende is dit alles behalve 
alledaags. Laten we elkaar hierin waar mogelijk behulpzaam zijn. 
Alfred Schoenmaker vraagt een toelichting op betaald parkeren bij het Blauwe Meer. 
Jan Gorter zegt dat er afspraken gemaakt zijn met burgemeester Jager. Ervaring van SBB bij het 
Gasselterveld leert dat er het eerste jaar wel wat gemor is, maar dat mensen er ook aan wennen. 
Afgesproken wordt dat Alfred en Jan buiten de vergadering nog met elkaar in gesprek gaan hierover. 
 
11. Rondvraag  
Tom Hartog vraagt of de volgende keer alle vergaderstukken in 1x aangeleverd kunnen worden en bij 
voorkeur iets eerder. 
Sonja van der Meer meldt dat het informatiepunt Huenderhoeve vernieuwd is, mede dankzij bijdrage 
Nationaal Park. Het Drentse Landschap heeft een manier gevonden voor de kudde om om te gaan met 
de wolf. Wellicht goed om dat een volgende keer te agenderen. 
 
Evaluatie 
Alle aanwezigen vinden het een goede vergadering. Inhoudelijk èn ontspannen. Er zijn goede afspraken 
gemaakt.  
 
Belangrijke data 
 

• 12 september 9.00-17.00 excursie naar de Sallandse Heuvelrug 
• Volgende Overlegorgaan Regionaal Landschap DFG 14 november 2024 (9-11 uur) 

vergaderruimte A0.04 


